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SLOVENSKO: Bude to stačiť na odmietnutie zmluvy? Hlas obrannú zmluvu s USA nepodporí
a Sme rodina tiež nie je jednotná. Čo teda môžeme očakávať?

Ratifikáciu obrannej dohody so Spojenými štátmi momentálne nemieni podporiť zhruba päť až šesť
poslancov Národnej rady z klubu hnutia Sme rodina. „Aj v našom klube je niekoľko poslancov, možno
ich bude päť alebo šesť, ktorí nesúhlasia s touto zmluvou, nech by tam bolo napísané čokoľvek,“
vyhlásil predseda parlamentu a koaličného hnutia Sme rodina Boris Kollár.

V diskusnej relácii RTVS Sobotné dialógy to potvrdil poslanec hnutia Igor Kašper. Podpredseda
Hlasu Erik Tomáš, ktorý bol v relácii jeho sparingpartnerom povedal, že poslanci z ich strany za
obrannú dohodu s USA vôbec hlasovať nebudú.

Kollár riešil tri problémy

Kollár tvrdí, že poslanci hnutia sa rozprávali tak s ministrom obrany Jaroslavom Naďom (OĽaNO),
ako aj šéfom diplomacie Ivanom Korčokom (nom. SaS). Kollára zaujímali odpovede na tri otázky, píše
denník Pravda.

„Keď podpíšeme takúto zmluvu, môžu vzniknúť u nás americké základne. Odpoveď: Nie, nemôžu.
Akýkoľvek vojak, ktorý by sem mal prísť, musí prejsť cez ratifikovanie v Národnej rade. Môžeme byť
pokojní, nikto sem nepríde bez toho, aby to schvaľovala Národná rada,“ takúto odveď dostal Kollár.

 

 

Druhá otázka sa týkala možnosti dovozu jadrových alebo biologických zbraní. „Dostal som
ubezpečenie, že na základe tejto zmluvy sem nie je možné doviezť jadrový, biologický ani žiadny iný
materiál.

Ak by sme sa my, Slováci, rozhodli, že chceme tu mať jadrové rakety a zbrane, a prosili Američanov
na kolenách, na základe tejto zmluvy to urobiť nemôžeme. A nemôžeme to urobiť ani na základe
iných medzinárodných zmlúv,“ objasnil Kollár, aké otázky kládol ministrom.

Obavy občanov

Tretí problém sa týkal obáv starostov a miest v okolí letísk Sliač a Kuchyňa. Sťažovali sa na zníženie
kvality úrovne ich bývania, obce a mestá sa boja, že prídu o dane z nehnuteľností.
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„Mali obavu, lebo v zmluve sa písalo, že Američania nebudú platiť dane. Bol som ubezpečený
ministrom Naďom, že tieto obce neprídu o tieto dane, lebo všetko vlastní Slovenská republika,
slovenská armáda a tá platí dane. Pán minister dal verejný prísľub, že ak by sa čokoľvek znížilo, on
ako minister obrany zaplatí dvojnásobok. V tomto mu verím,“ povedal Kollár.

Čo bude nasledovať?

Ak parlament zmluvu neschváli, „celé sa to tým skončilo a môžeme sa venovať iným témam“. „Ak
parlament zmluvu schváli, tak to musí ratifikovať záverečným podpisom pani prezidentka. Či to urobí
na druhý deň, o štrnásť dní alebo o dva roky, je to na nej. Samozrejme, ten tlak politický bude na ňu
strašný a myslím si, že to neurobí,“ zvážil Kollár obe možnosti.
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